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[Socialministeren] 
Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget og 

bemærkningerne hertil, skal jeg på regeringens 
vegne anbefale forslaget til Tingets velvillige og 
hurtige behandling. 

Ebba Strange (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til dyreværnslov. 
(Lovforslag nr. L 61). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 

ledsager lovforslaget, og anbefaler det til Tin- 
gets velvillige behandling. 

Rahbæk Møller (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag tilfolketingsbeslutning om anvendelse 

af  genetiske test. 
(Beslutningsforslag nr. B 8). 
Beslutningsforslaget er i det væsentlige en 

genfremsættelse af et forslag fremsat i folke- 
tingsåret 1989-90. Forslaget blev dengang ikke 
vedtaget -  på trods af en generelt positiv hold- 
ning. Siden da er der udkommet en rapport fra 
Det Etiske Råd: »Kortlægningen af menne- 
skets arvemasse -  teknik og juridiske konse- 
kvenser«, skrevet af Bo Andreassen Rix og Nell 
Rasmussen, der indeholder yderligere argu- 
mentation for behovet for lovgivning. Forslaget 
genfremsættes derfor i håb om, at der nu kan 
ske en vedtagelse. 

Annette Just (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om brug af  

væksthormoner til kvæg. 
(Beslutningsforslag nr. B 9). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 2: 
Forespørgsel til statsministeren [om Hand- 

lingsplan for Ligestillingj. 
Af Helle Degn (S), Grethe Fenger Møller 

(KF). Hanne Severinsen (V), Lilli Gyldenkilde 

(SF), Arne Melchior (CD), Marianne Jelved 
(RV) og Inger Stilling Pedersen (KRF). 

(Forespørgslen anmeldt 9/1 91). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 3: 
Forespørgsel til industriministeren [om den 

danske stillingtagen til EF's direktivforslag om 
beskyttelse af bioteknologiske opfindelser]. 

Af Rahbæk Møller (SF), Dorte Bennedsen 
(S) og Lysholm Christensen (KRF). 

(Forespørgslen anmeldt 9/191). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål til ministrene: 

Spm. nr. S 54 

1) Til statsministeren af: 

Glønborg (KRF): \ 
»Hvornår agter regeringen at opfylde stats- 

ministerens løfte under åbningsdebatten den 4. 
oktober 1990 om så snart som overhovedet mu- 
ligt at forelægge konventionen om barnets ret- 
tigheder i Folketinget?« 

Skriftlig begrundelse 

FN vedtog den 20. november 1989 efter 10 
års arbejde konventionen om barnets rettighe- 
der. Danmark var medforslagsstiller. 

Den 15. marts 1990 spurgte jeg udenrigsmi- 
nisteren om, hvornår en officiel oversættelse 
ville foreligge. Den blev lovet til begyndelsen af 
den nye samling. 

Nordisk Råd opfordrede den 1. marts til at 
gennemføre ratifikationen hurtigst muligt. I 
september forsøgte udenrigsministeren at få 


